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Quinto Vejbed projekt – Spørgsmål og svar i forhold til forslag til Generalforsamling 2025.     

v.1 – 17. marts 2025.  

  
Hvordan fungerer et vejbed? Vejbedet består af en faskine og et overløb med forbindelse 

til kloak. Det meste regnvand vil dræne til jorden, gavne 
planterne og faskinen sikrer imod højbelastning. Ved 
skybrud, kan vandet via overløbet føres til kloak når faskinen 
er helt fuld. (se skitser forneden) 

Hvad med de eksisterende 
riste i vejen 

Vejbedene erstatter/bygges rundt om disse. Projektet vil 
omfatte ca. 3/4 af ristene i foreningen. Det giver en 
signifikant besparelse fremover idet drift og udskiftning af de 
omfattede riste bliver betalt af Hofor.  

Hvorfor er vejbeden så skævt 
fordelt imellem vejene 

Placering på skitsetegningen er foreløbig og kan justeres i 
detailprojekteringen. Den skæve fordling skyldes primært at 
der er mange eksisterende rør (gas, vand, varme, kloak) 
specielt i Lindholmsvej, som forhindrer vejbede der.  

Kan man parkere overfor et 
vejbed 

Det afhænger af vejbredden. Et vejbed er smallere end en 
bil, så der vil være bedre passage imellem et vejbed og en 
parkeret bil, end imellem to parkerede biler overfor 
hinanden. Hvis vejbedet er overfor en indkørsel vil det være 
lettere at komme ud end hvis der holdt en bil overfor.  

Hvorfor er der iflg. tegningen  
kommet vejbump  på 
Edelsmindevej, 
Lindholmsvej, og 
Tårnholmsvej. 

Etablering af vejbede kræver at vejen omdannes til stillevej 
m. 40km/t hastighedsbegrænsning, så det er planlagt ind i 
projektet også for de tre veje som endnu ikke er stilleveje.  
Hvis vi ønsker at disse tre veje klassificeres til 30 km/t vil det 
kræve noget ekstra af bumpenes placering og udformning og 
vi vil selv skulle betale differencen. Dette kan vi tage stilling 
til inden projektet sættes i gang.  

Hvordan kan man komme 
med indsigelser eller forslag 
til placering af vejbede. 

Vi vil gerne have besked om konkrete forslag eller behov (fx 
handicap parkering el lign) tidligt i processen (inden detail 
projektering) og vil invitere til dette specifikt.  
Der vil være en høring i grundejerforeningen når 
detailprojektet er udformet, men hvor der stadig er tid til 
enkelte korrektioner.  
Vi kan dog ikke garantere at alle behov vil blive 
imødekommet, hvis projektet som helhed er tilfredsstillende 
for foreningen. 

Hvor lang tid tager hele 
processen ? 

Der er en længere process med godkendelser, projektering 
og kontraktindgåelse. Et forsigtigt bud er at vi vil have 
detailprojektet i foråret 2026 og at det kan udføres fra slut 
2026 til midt 2027.  

Kan der etableres vejtræer i 
vejbedene? 

Nej – det er ikke muligt pga. dræn, faskine mv. i selve bedet. 

Hvor kan man se et færdigt 
projekt.  

Området omkring Gavnøvej/Valløvej,  
I Vanløse omkring Katrinedalsvej/Dueholmsvej 

Kan vi være sikre på at 
vedligeholdelsen betales 
fremover 

Hofor garanterer et indeksreguleret beløb i 75 år.  
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